

主 管:

湖南省卫生健康委员会

主 办:

湖南省肿瘤医院

学术顾问:

韩锐 霍仕文 马军
梅建明 孙燕(院士)
王忠民 胥彬 杨汉煜
甄永苏(院士) 周宏灏(院士)

编委会主任:

肖亚洲

名誉主编:

任华益

主 编:

王静

副主编:

董晓荣 廖前进 刘昭前
欧阳取长 伍奕向 阳
杨农 杨小平 张会来
周辉

编辑部主任:

龚倩

编 辑:

董珊珊 李征 于静

责任编辑:

王娟

出 版:

《肿瘤药学》编辑部

国内发行:

湖南省报刊发行局
邮发代号: 42-391

国外发行:

中国国际图书贸易集团有限公司
(北京399信箱, 100048)
代号: BM2809

目 录

综述

- 抗体偶联药物在肺癌中的研究进展 项菁, 斯锦斐, 宋正波 549

- 艾滋病相关非霍奇金淋巴瘤的治疗研究进展 周婧, 闵海燕, 周泽平 560

- 叶绿素类光敏剂在光动力抗肿瘤中的研究进展 黄细香, 吕应年, 戚怡 569

基础研究

- 甲基莲心碱通过p62抑制肺腺癌A549细胞侵袭、转移的机制 李慧, 杨硕, 陈雪莲, 等 577

- miR-578调控长链脂酰辅酶A合成酶4表达对胃癌细胞增殖、侵袭的影响 关李稳, 周真真, 刘真义, 等 584

- miR-876靶向Pax6抑制胃癌细胞增殖、侵袭和迁移 宗静, 郑扬, 李启成, 等 592

- LINC00691负调控miR-512-5p对非小细胞肺癌细胞增殖、凋亡、迁移和侵袭的影响 曹妹, 晏军, 陈晓梅 599

临床研究

- 基于数据挖掘分析GPR87在非小细胞肺癌中的表达及临床意义 焦南林, 张有为 608

- 放疗在美罗华时代对局限期原发韦氏环弥漫大B细胞淋巴瘤的治疗价值 罗璇, 朱苏雨, 姜武忠, 等 613

- 多柔比星脂质体联合贝伐珠单抗治疗铂类耐药型复发性卵巢癌的临床疗效和安全性观察 吴芳芳, 陈慧, 张兰 620

- 塞来昔布联合化疗对转移性或术后复发性晚期胃癌的疗效及药物不良反应 刘铄, 陈萌, 路洪超, 等 626

药品安全数据研究专栏

- 基于FAERS数据库的氟尿嘧啶和卡培他滨不良事件信号挖掘研究 陈佳, 陈力, 普燕芳, 等 632

- 基于FAERS数据库的蒽环类药物不良事件信号挖掘研究 杨馨婷, 陈力, 黎丹 640

药学服务

- 合理用药监测系统在肿瘤专科医院的应用实践 夏铮铮, 李剑屏, 颜海兰, 等 649

中国标准连续出版物号:

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

商标注册证号:

6125707

印 刷:

长沙美银印务广告有限公司

邮 购:

《肿瘤药学》编辑部(长沙市岳麓区咸嘉湖路582号湖南省肿瘤医院,邮编:410013)

(本刊发行部全年办理补订手续)

电 话:

0731-89762609, 0731-88651236

网 址:

<http://www.zgzlyx.com>

中国知网优先数字出版网址:

<http://www.cnki.net>

邮 箱:

zgzlyx2011@163.com
zgzlyx2011@126.com

微信服务号:

肿瘤药学杂志

定 价:

每本30元, 全年180元

出版日期:

2022年10月28日

期刊基本参数:

CN 43-1507/R*2011*B*A4*136*
ZH*P*¥30.00*19*2022-10

本刊版权归《肿瘤药学》编辑部所有, 如有印刷质量问题请向编辑部申请更换。

某院西妥昔单抗合理使用评价标准的建立与应用

..... 宋 敏, 杨 帆, 余靓平, 等 656

533例抗肿瘤药物不良反应报告分析

..... 唐丽娜, 周晓伟, 董乐乐, 等 663

药师参与肠外营养个体化处方设计对胃癌患者术后恢复的影响

..... 范玉涵, 陈立婷, 余 娜, 等 671

病例报道

1例免疫检查点抑制剂治疗晚期非小细胞肺癌致免疫相关性皮肌炎患者的

护理..... 易丽丽, 邓 莹, 莫海燕, 等 676

1例吉非替尼致Ⅱ级骨髓抑制的病例报告及文献复习

..... 张 楠, 张 捷, 王 新, 等 681

ANTI-TUMOR PHARMACY

Bimonthly

Established in February 2011

Volume 12 Number 5 October 2022

Administrative Office:

Health Commission of Hunan Province

Sponsored by:

Hunan Cancer Hospital

Academic Advisor:

HANRui, HUO Shiwen, MA Jun,
MEIJianming, SUN Yan,
WANGZhongmin, XU Bin, YANGHanyu,
ZHENYongsu, ZHOUHonghao

Chief of Editorial Board:

XIAO Yazhou

Honorary Editor-in-Chief:

REN Huayi

Editor-in-Chief:

WANG Jing

Deputy Editor-in-Chief:

DONG Xiaorong, LIAO Qianjin,
LIU Zhaoqian, OUYANG Quchang,
WU Yi, XIANG Yang, YANG Nong,
YANG Xiaoping, ZHANG Huilai,
ZHOU Hui

Director of Editorial Department:

GONG Qian

Editor:

DONG Shanshan, LI Zheng, YU Jing

Editor in Charge:

WANG Juan

Publication:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy*

Domestic Distributor:

Hunan Bureau for Distribution of
Newspaper and Periodicals
Code No. 42-391

Overseas Distributor:

China International Book Trading
Corporation (P.O. Box 399, Beijing,
100048, China)
Code No. BM2809

CONTENTS

Review

- Research progress of antibody drug conjugate in lung cancer XIANG Jing, SI Jinfei, SONG Zhengbo 549
Research progress in the treatment of AIDS-related non-Hodgkin lymphoma ZHOU Jing, MIN Haiyan, ZHOU Zeping 560
Research progress of chlorophyll photosensitizers in photodynamic antitumor HUANG Xixiang, LÜ Yingnian, QI Yi 569

Basic Research

- The mechanisms of neferine in inhibiting the invasion and metastasis of lung adenocarcinoma A549 cells via p62 LI Hui, YANG Shuo, CHEN Xuelian, et al. 577
Effects of miR-578 regulating the expression of long-chain acyl-CoA synthetase 4 on the proliferation and invasion of gastric cancer cells GUAN Liwen, ZHOU Zhenzhen, LIU Zhenyi, et al. 584
miR-876 targeting Pax6 inhibits the proliferation, invasion and migration of gastric cancer cells ZONG Jing, ZHENG Yang, LI Qicheng, et al. 592
Effects of the negative regulation of miR-512-5p by LINC00691 on the proliferation, apoptosis, migration and invasion of NSCLC cells CAO Shu, YAN Jun, CHEN Xiaomei 599

Clinical Research

- Expression status and clinical significance of GPR87 in non-small cell lung cancer: Evidence from data mining JIAO Nanlin, ZHANG Youwei 608
The role of radiotherapy in limited-stage primary diffuse large B-cell lymphoma of the Waldeyer's ring in the rituximab era LUO Xuan, ZHU Suyu, JIANG Wuzhong, et al. 613

- Observation of clinical efficacy and safety of doxorubicin liposome combined with bevacizumab in the treatment of platinum-resistant recurrent ovarian cancer WU Fangfang, CHEN Hui, ZHANG Lan 620
Efficacy and adverse drug reactions of celecoxib combined with chemotherapy in the treatment of metastatic or recurrent advanced gastric cancer LIU Shuo, CHEN Meng, LU Hongchao, et al. 626

Drug Safety Research: Data Mining

- Research on signal mining of fluorouracil and capecitabine adverse events based on FAERS database CHEN Jia, CHEN Li, PU Yanfang, et al. 632

China Standard Serial Numbering:

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

Trademark Registration:

6125707

Printing:

Changsha Fuyin Printing and Advertising Co., Ltd.

Post Address:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy* (No.582 Xianjiahu Road, Changsha, Hunan, China, 410013)

Tel: 0731-89762609, 0731-88651236

Website: <http://www.zgzlyx.com>

Online First: <http://www.cnki.net>

E-mail: zgzlyx2011@163.com

zgzlyx2011@126.com

WeChat Service Account:

AntiTumorPharmacy

Price: ¥30/Issue, ¥180/Year

Publishing Date:

Oct. 28, 2022

Basic Information of the Journal:

CN 43-1507/R*2011*B*A4*136* ZH*P*

¥30.00*19*2022-10

Signal mining of anthracyclines adverse events based on FAERS database

..... YANG Xinting, CHEN Li, LI Dan 640

Pharmacy Service

Application of prescription automatic screening system in a cancer hospital

..... XIA Zhengzheng, LI Jianping, YAN Hailan, et al. 649

Establishment and application of evaluation criteria on rational use of cetuximab in a hospital SONG Min, YANG Fan, YU Liangping, et al. 656

Analysis of 533 cases of adverse drug reactions induced by antineoplastic drugs TANG Lina, ZHOU Xiaowei, DONG Lele, et al. 663

Effects of individualized parenteral nutrition designed by pharmacists on the recovery of postoperative gastric cancer patients FAN Yuhan, CHEN Liting, YU Na, et al. 671

Case Report

Nursing for an advanced non-small cell lung cancer patient with immune-mediated dermatomyositis caused by immune checkpoint inhibitor

..... YI Lili, DENG Ying, MO Haiyan, et al. 676

A case report of a grade II myelosuppression caused by gefitinib and literature review

..... ZHANG Nan, ZHANG Jie, WANG Xin, et al. 681

• 特别声明 •

本刊作者文责自负，稿件一经采用，该文的复制权、发行权、信息网络传播权、汇编权等相关权利视为自动转让给本刊。本刊有权将上述权利转授给收录本刊的数据库，如作者不同意文章被转录，请来稿时注明，本刊将做适当处理。